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Referat fra møde i Kliplev Lokalråd  
 

Onsdag, den 22. november 2023  
Lokalrådsmøde kl. 19.00 – 21.00 

 
 

Sted: Kliplev Kultur- og Fritidscenter  

Deltagere Eskild Thaysen 

Mette Kryhlmand 

Brian Hansen  

Anders Jessen 

Thomas Majholt 

Søren Frederiksen 

 

Afbud Jens Veng 

Ikke mødt  

 

Eksterne deltagere  
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Eskild bød velkommen til mødet.  
 
 

 

 

Evt. 
ansvarlig 

 

1. Referat fra seneste møde 23.10. 2023 
 

 

 
Vi gennemgik emnerne i referatet fra lokalrådsmødet den 23. oktober 
2023.  
 
Referatet fra mødet blev godkendt. 

 

 
 
 
 
 
 

 

2. Gennemgang af opgaveliste 
 

 

 
 

Bestyrelsen ajourførte den opgaveliste, som Eskild havde udsendt inden 
mødet. Hertil var der følgende bemærkninger:  
 
Overdækning:  
En endelig fremtidssikring af overdækningen på legepladsen afventer afkla-
ring til foråret. 
 
P-skilte ved naboer til legepladsen:  
Søren har talt med Katrine, som har lovet at vi inden længe modtager 
8.000 kr., så vi kan få finansieret to nye P-skilte ved legepladsen. 
 
Søgårdhusfonden  
Fonden er fortsat interesseret i at yde tilskud til ”Rum for Fællesskab”.  
 
Ansøgning til fodboldmål 
Søren ansøger kommunen om et ekstra net bag ved det ene fodboldmål på 
Midtløkke-legepladsen. 
 
Hjertestartere 
Overordnet set er der ikke sket nyt siden sidste møde vedr. hjertestartere.  
 
Vores lille arbejdsgruppe vedr. hjertestartere vil afholde et møde med Erik 
Boilesen fra Rødekro. Mette kontakter ham.  
 
Brian har haft kontakt med Kliplev Brandværn, Tryg Fonden, Hjerteforenin-
gen samt virksomheden ”Live Aid ” med hensyn til mulige serviceaftaler om 
hjertestarterne. Der er ikke truffet nogle endelige aftaler endnu.  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Søren 
 
 
 
 

Mette 
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Status på medlemstegning 
Thomas oplyste, at lokalrådet pt. har 227 medlemmer, hvilket er en lille 
fremgang siden sidst. 
 
Hundeefterladenskaber 
I forbindelse med projektet om opsamling af hundeefterladenskaber rundt 
om i byen vil Søren til næste møde udarbejde et udkast til udformningen af 
gule veste samt et par stikskilte.  
 
Vandvogn 
Vi har fået penge hertil hos Kliplev Kan-puljen, men vandvognen bliver 
først indkøbt i marts 2024. 
 
Orientering om fjernvarme i Kliplev 
Søren havde udarbejdet en tekst med information om hvad Kliplevs bebo-
ere kan gøre for at fremme tilslutningen til fjernvarme om nogle år. Besty-
relsen godkendte de tekst med små justeringer. Teksten bliver af Søren  
lagt på Kliplevs Facebook-side en af dagene. 
 
Markedsføring af lokalrådets arbejde 
Søren havde udarbejdet et eksempel på hvordan vi kan markedsføre Kli-
plev endnu bedre. Søren havde taget et udkast med til mødet, med titlen 
”Her plejer vi Kliplev”. Udkastet blev godkendt, og Søren arbejder videre 
med det. 

 

 
 
 
 
 
 

Søren 
 
 
 
 
 
 
 

Søren 

 

3. Til orientering  
Organisering Hal og Rum for fællesskab 

Udvikling Hærvejen 

Møde med VE investor Potterhusvej 

Forskønnelsesgruppen planter et træ 23.11. kl. 10.30 
 

 

 
 

Organisering hal og ”Rum for Fællesskab”  
Eskild fortalte at der har været afholdt møde i styregruppen om den fremti-
dige organisering af ”Rum for Fællesskab”. Styregruppen afventer nu et 
oplæg fra rådgiver Mogens Dam.  
 
Styregruppen diskuterede på samme møde forskellige organisatoriske løs-
ninger, som vi ønsker etableret, så projektet kan virkeliggøres i sin helhed.  
 
Vi koncentrerer os lige nu om de 3,2 mio. kr. til bygning af et nyt ind-
gangsparti til Kliplev Hallen. Indgangspartiet skal kunne tilpasses, så en se-
nere tilbygning med forsamlingshus-delen indgår naturligt i den samlede 
løsning. 
 
Udvikling Hærvejen 
Eskild har haft kontakt med Katrine og Trine ved kommunen for at under-
søge, hvad der sker i projektet, og om vi i Kliplev kan være en del af det. 
Vi får senere nyt at vide.  
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Møde med VE investor Potterhusvej  
Eskild og Søren har talt med en investor på Potterhusvej om kommende 
VE-projekter. Det tager nok 3-4 år, inden et solcelleanlæg ved Potterhusvej 
er færdigt.  
 
Forskønnelsesgruppen planter et træ  
Forskønnelsesgruppen vil bruge de 1.000 kroner, som de modtog sidste år 
fra lokalrådet, til at plante en fredseg på det grønne areal ved siden af kir-
kens parkeringsplads. Det sker den 23. november kl. 10.30. 
 
Søren udarbejder en kort tekst om arrangementet til de sociale medier, og 
han sikrer, at forskønnelsesgruppen samt Kliplev Lokalråd bliver nævnt.  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Søren  
 
 

 

4. Økonomi  
 

 

 
Vi har pt. kr. 8.500 kr. stående på bankkontoen, og vi har ingen udeståen-
der pt.  
 
Der blev påpeget en mindre mangel i lokalrådets budgetudkast for 2024.   

 
 
 
 
 

 

5. Næste års ”Årets Klipling”  
 

 

 
Vi diskuterede mulige emner til næste års Klipling med en brainstorming.  
 
Vi minder vore medlemmer om Årets Klipling ved førstkommende borger-
møde.  Her vil vi bede om forslag, som skal indsendes til lokalrådet om-
kring 1. marts 2024. 
 
 

 
 
 
 

 

6. Informationspolitik samt evt.  

udgivelse af medlemsblad 
 
 

 

 
 
Dette punkt valgte vi at udsætte til næste møde.  
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7. Aftale med DSB  
 

 

 
Eskild og Thomas underskrev aftalen med DSB om lokalrådets fremtidige 
pleje af det grønne areal ved banegården.  
 

 
 
 

 

8. Status på præsentationsvideo  
 

 

 

Søren har udarbejdet et revideret udkast til præsentationsvideo. Søren ud-
sender præsentationsmaterialet til lokalrådet inden for kort tid, og vi disku-
terer emnet igen på næste møde. 

 
Søren 

 
 

 

9. Borgermøde i januar 2024? 
 

 
 

 

          
Vi blev enige om at gennemføre et fyraftensmøde den 18. januar 2024 
mellem kl. 16.30 – 18.00 i Kliplev Hallen. Det eneste punkt på dagsorde-
nen er Aabenraa Kommunes redegørelse for byggemodning af nye udstyk-
ninger i Kliplev.  
 
Søren vil sikre, at der offentliggøres information herom på de sociale me-
dier.  

 

 
 
 

 
 

Søren 

 

10. Ny analyse af befolkningsudviklingen  
 

 
 

 

          
Aabenraa kommune har udarbejdet en del nye statistikker om kommunens 
lokalsamfund – og herunder også om Kliplev.  
 
Vi konstaterede, at Kliplevs indbyggertal er stagneret en lille smule. Vi tog 
statistikkerne til efterretning. 
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11. Skal vi have et tilflytter-/ 

velkomstarrangement til foråret?  
 

 

 

          
Vi blev enige om at gennemføre et tilflytterarrangement i forbindelse med 
Forårsmarkedet i 2024. Det finder sandsynligvis sted den 1. lørdag i maj 
måned (hvilket i 2024 er den 4. maj). Detaljerne om arrangementet drøfter 
vi op senere. 

 
 

 
 
 
 

 

12. Den lille crossbane bag ved skolen 
 

 

 

Mette har haft kontakt med Kliplev Skole om fremtiden for den lille cross-
bane bag ved skolen. Skolebestyrelsen vil tage skaterbanen op som emne 
på et af dets kommende møder. Skolebestyrelsen vil gerne lave alt forar-
bejde, mens vi i lokalrådet måske kan hjælpe med at søge fonde til en ny 
bane, der bliver mere brugt af børnene end den nuværende bane.  

 
Det videre forløb ligger nu i skolens regi. 

 

 
 

 
 
 
 

 

13. Er der noget, som skal på FB  

eller hjemmesiden 
 

 

 
 
Søren informerer om, at Kliplevs beboere stadig kan melde sig til hos 
Aabenraa Fjernvarme, hvis man er interesseret i at få fjernvarme, når det 
ad åre kommer til Kliplev.  

 
 

 
 

Søren 
 

 

14. Eventuelt 
 

 

 

 
Søren fortalte, at der foregår en diskussion om regnvandsbedene rundt om 
i Kliplev by. Der er således indgivet en klage til Arwos herom.  

 
Det ser lige nu ud til, at der ikke kommer julelys i Kliplev centrumgader i 
år. Julebelysningen tager Kliplev Håndværkerforening sig normalt af, men i 
år er de nødvendige el-stik til julebelysningen blevet fjernet.  
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Der arbejdes på en mulig løsning, men det er pt. stor risiko for at der ikke 
kommer julebelysning op i Kliplev.  
 
Der bliver dog sat juletræ op ved Kunsthjørnet, ligesom menighedsrådet 
sætter juletræer op i området omkring kirken. Den gamle Mørks Kro vil 
også blive oplyst med julelys i december. 
 
Søren mente, at vi bør have en dialog med Kliple’ Mærken på et tidspunkt. 
Han tager derfor kontakt til Mærkens bestyrelse med henblik på at få et 
møde i stand med os i lokalrådet.  
 
Brian spurgte ind til de stolper, der står på legepladsen ved Kirkegårdsvej 
og som bærer den overdækkede teltdug. Der er nemlig behov for at finde 
ud af, om stolperne står fast nok og om den nuværende overdækningsløs-
ning er tilstrækkelig. Det emne tager vi op igen til foråret. Det er efter vo-
res opfattelse nødvendigt med en dialog mellem de folk, der har sat stolper 
og teltdug op. Lokalrådet ønsker at få etableret en holdbar og fremtidssik-
ker løsning.  
 

 

 
 
 
 
 

 
 

Søren 

 
 
 
Referent: Anders Jessen  
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_____________________________________________________________________________________________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Lokalrådets kalender 

December 2023 – januar 2024 
 

 

 
Mandag, 11. december 2023 kl. 19.30:  
Bestyrelsesmøde i lokalrådet 
Sandsynligt mødested: Keglebanen i Kliplev  
 
Torsdag, 18. januar 2024 kl. 16.30 – 18.00:  

Fyraftensmøde med indlæg fra Aabenraa Kommune om bygge-
modning af nye udstykninger i Kliplev.  
 
 
Lokalrådets møder foregår normalt i Kliplev Kultur- og Idrætscenter.  
 


